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Aanvalsplan Laaggeletterdheid

Limburg pakt 
samen taal- 
problemen aan

106.000 volwassen Limburgers 

hebben moeite met lezen, 

schrijven en het gebruiken van 

een computer en mobiele 

telefoon. 

Zij vinden hierdoor minder 

snel werk en vinden het lastig 

om hun baan te houden. Ook 

hebben ze moeite zich te 

ontwikkelen binnen hun vak. 

En zijn ze vaker eenzaam, 

hebben ze meer kans op 

schulden of problemen met 

hun gezondheid. Bijvoorbeeld 

omdat ze brieven van de bank 

niet goed begrijpen of 

medicijnen op een verkeerde 

manier gebruiken.  

De Provincie Limburg gaat deze mensen 
helpen samen met bibliotheken, gemeenten  
en maatschappelijke organisaties. Want we 
vinden het belangrijk dat iedereen mee kan 
doen.

We gaan ons best doen om het aantal 
mensen dat moeite heeft met lezen en 
schrijven vóór 2027 te verminderen.  
Samen met de al eerder genoemde 
partijen. Er gebeurt al heel veel goeds.  
Wij:
•	 bouwen hierop verder
•	 breiden deze activiteiten uit 
•	 versterken de samenwerking 
•	 delen kennis over wat werkt 

Extra aandacht hebben wij voor jonge 
kinderen en gezinnen, nieuwe Nederlanders 
en de hulpverleners om hen heen. 
 
Hoe we dit allemaal doen, leest u in deze 
folder.

Algemene  
maatregelen

De Provincie Limburg vindt het belangrijk 
dat meer mensen beter leren lezen en 
schrijven. Zo kunnen meer mensen 
meedoen in de Limburgse samenleving. 

Actie 1 Gratis bibliotheek voor minima
Mensen met weinig geld mogen gratis boeken 
lenen. Door te lezen krijgen zij meer kennis en 
gaan ze beter lezen en schrijven.

Actie 2 Duidelijke teksten
De Provincie maakt teksten begrijpelijker. Dat 
doen we met hulp van mensen die hiermee 
ervaring hebben. Gemeenten kunnen deze 
kennis ook gebruiken.

Actie 3 Veel reclame over hulp
We gaan zorgen dat er op veel plekken in Limburg 
reclame wordt gemaakt. Zodat iedereen weet 
waar je hulp kunt krijgen bij lezen en schrijven.

Actie 4 Grote bijeenkomst in 2025
Wij organiseren een bijeenkomst over het 
verminderen van het aantal mensen dat moeite 
heeft met lezen en schrijven. Dat doen wij samen 
met onze partners. Deze bijeenkomst is bedoeld 
voor bedrijven en organisaties die zich inzetten 
voor deze doelgroep.

Actie 5 Steun voor leesprojecten
Succesvolle projecten die zorgen voor meer 
lezen op school en thuis krijgen extra geld om  
op deze manier door te gaan. 

Actie 6 Hulp aan bibliotheken
Provincie Limburg ondersteunt bibliotheken om 
mensen te helpen met lezen, schrijven en het 
gebruiken van een computer of mobiele telefoon. 



Jonge kinderen  
en gezinnen

De Provincie Limburg gaat kinderen helpen 
beter te leren lezen, schrijven en rekenen.  
De basis hiervoor begint al vroeg; thuis én 
op school. Niet alle ouders kunnen hun 
kinderen goed ondersteunen. Door problemen 
of het spreken van een andere taal. Hun 
achterstand wordt hierdoor vaak door- 
gegeven aan hun kinderen. We willen dit 
doorbreken. Daarom ondersteunen wij 
projecten die de ontwikkeling van kinderen 
verbeteren. Maar ook maatregelen die 
zorgen dat ze thuis de Nederlandse taal 
goed leren. Ook andere opvoeders, zoals 
opa’s en oma’s, worden hierin meegenomen.

Actie 7 Meer delen wat werkt
Wij brengen succesvolle projecten voor kinderen 
en ouders bij meer organisaties onder de 
aandacht. Zo bereiken we een grotere groep  
die we kunnen helpen.

Actie 8 Vergroten leesplezier bij jongeren
Als jongeren lezen over onderwerpen die hen 
interesseren krijgen ze meer plezier in lezen. 
Limburgse kinderkranten helpen hierbij. We 
maken het mogelijk dat meer jongeren deze 
kranten kunnen lezen.

Actie 9 Meer geld voor organisaties 
Provincie Limburg geeft extra geld voor activi-
teiten waarbij ouders en kinderen samen hun 
taal verder kunnen ontwikkelen.

Actie 10 Aandacht voor lees- en  
schrijfdagen
Provincie Limburg besteedt elk jaar via sociale 
media aandacht aan de Week van Lezen en 
Schrijven en de Nationale Voorleesdagen. 
Hiermee geeft de Provincie nog maar eens  
aan hoe belangrijk lezen en schrijven is.

Inwoners met 
Nederlands als 
tweede taal

De Provincie Limburg wil nieuwkomers, 
zoals statushouders en arbeidsmigranten, 
helpen. Velen van hen spreken nog weinig 
Nederlands. Dit maakt het moeilijk om goed 
contact te hebben met buren, leraren of 
collega’s. Het leren van de taal helpt hen 
om beter mee te doen op werk, school en  
in de samenleving. Het is goed voor hun 
persoonlijke ontwikkeling. Maar ook voor 
het onderlinge contact en de band  
tussen groepen en in wijken. Samen met 
gemeenten, bibliotheken en maatschap- 
pelijke organisaties helpen wij hen. Ook 
vragen wij werkgevers mee te helpen. 

Actie 11 Taal en vak sámen leren
Wij ondersteunen projecten waarbij nieuwkomers 
de taal leren sámen met een vak.

Actie 12 Taal oefenen, werken én mensen 
leren kennen
Inburgeren gaat makkelijker door te werken en 
nieuwe mensen te ontmoeten. Zo oefenen de 
nieuwkomers meteen de Nederlandse taal en 
voelen zij zich sneller thuis. Provincie Limburg 
ondersteunt plannen die deze activiteiten combi-
neren.

Actie 13 Hulp voor kinderen van nieuwkomers
Kinderen van nieuwkomers hebben een grotere 
kans dat ze moeite hebben met de Nederlandse 
taal. Ook vinden ze het soms lastig om in te 
burgeren. De Provincie overlegt met scholen  
hoe we deze kinderen nog beter kunnen helpen

Actie 14 Vrijwilligers ondersteunen
Wij bekijken hoe we vrijwilligers die nieuwkomers 
Nederlands leren, kunnen ondersteunen.

Actie 15 Werkgevers betrekken
Bedrijven hebben de verantwoordelijkheid 
nieuwkomers Nederlandse taallessen te laten 
volgen tijdens hun werk. Hiervoor kunnen ze 
landelijk subsidie krijgen. Werken gemeenten 
hierin samen met werkgevers? Dan moedigen 
wij dat aan.

Ondersteunende 
netwerken

Veel mensen die slecht lezen of schrijven, 
durven dit niet te zeggen. Ze vinden vaak 
slimme manieren om dit te verbergen, zoals 
doen alsof ze hun bril kwijt zijn. Daarom gaan 
wij hulpverleners helpen dit probleem te 
herkennen. Denk aan: werknemers in de zorg.  
Dit doen we door trainingen aan te bieden.  
Zo zorgen we er samen voor dat meer mensen 
hulp krijgen. En kunnen meer mensen meedoen 
aan de samenleving. Ook is er extra aandacht 
voor kwetsbare werknemers. Het gaat dan ook 
om het verbeteren van lezen en schrijven en het 
gebruik van een computer en mobiele telefoon.

Actie 16 Trainingen
Wij stimuleren zoveel mogelijk mensen een training 
te volgen als zij werken met personen die moeite 
hebben met lezen en schrijven. Zo kunnen ze hen 
nog beter herkennen én helpen.

Actie 17 Makkelijkere taal voor iedereen
Wij bekijken hoe teksten nog eenvoudiger kunnen, 
bijvoorbeeld voor mensen met een beperking. 

Actie 18 Hulp voor scholen en bedrijven
Werkgevers en het onderwijs kunnen meer geld en 
materialen krijgen om leerlingen en werknemers 
beter te leren lezen en schrijven. De Provincie geeft 
zelf geen geld en materialen, maar verwijst scholen 
en bedrijven door naar de juiste organisaties. 

Actie 19 Leven Lang Ontwikkelen
Blijven leren en ontwikkelen is belangrijk. Daarom 
gaan we hiervoor samen met Noord-, Midden- en 
Zuid-Limburg geld vragen bij het ministerie van 
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap.

Actie 20 Steun voor organisaties
Maatschappelijke organisaties die mensen helpen 
de Nederlandse taal te leren, krijgen extra geld.  
Hun kennis en ervaring maken de samenleving 
begrijpelijker voor hen.

Actie 21 Plannen in wijken
Wij ondersteunen burgers en organisaties die in hun 
eigen wijk herkennen dat mensen moeite hebben 
met lezen en schrijven. En dit aanpakken. Zo wordt 
het voor iedereen fijner om er te wonen en leven.

Heeft u zelf  moeite met lezen  en schrijven?  Ga naar uw biblio-theek of bel gratis: 0800-023 44 44. 

Voor het volledige plan, ga naar de website.

Dit is een uitgave van de Provincie Limburg.
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